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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr LXXVIII/2023 

LXXVIII Sesja w dniu 28 grudnia 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

 

Obecni: 

 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Bernadeta Gawrońska 

4. Wiesława Gil 

5. Adela Grala-Kałużna 

6. Piotr Hartleb 

7. Elżbieta Hyla 

8. Grzegorz Jenerowicz 

9. Błażej Kaczmarek 

10. Eryk Kowcuń 

11. Piotr Kusiakiewicz 

12. Maciej Ładziński 

13. Kinga Melka 

14. Jolanta Molska-Elias 

15. Jan Noskowski 

16. Jan Sroczyński 

17. Anita Szczepaniak 

18. Karol Szehyński 

19. Katarzyna Trawińska 

20. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

21. Dorota Żarnowska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu.  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia LXXVIII sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala - Kałużna, która stwierdziła, że na sali znajduje 

się 20 radnych, czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał. Przewodnicząca przywitała wszystkich zebranych. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów LXXVI/2023 z 30 listopada 2023 r. oraz LXXVII/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 

b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023, 

c) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023, 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039, 

e) uchwały budżetowej na rok 2024, 

f) zmiany uchwały nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji, 

g) zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie 

Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023, 
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h) określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

i) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie, 

j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027. 

6. Ogłoszenie tekstów jednolitych: 

a) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 

b) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Pleszew, 

c) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych dowożonych 

przez rodziców do przedszkoli i szkół. 

7. Plan pracy Rady Miejskiej w Pleszewie w roku 2024. 

8. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad.  

 

Burmistrz A. Ptak uzupełnił porządek obrad o jedną, dodatkową uchwałę w ppkt  k) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew 

zadań powiatowej biblioteki publicznej.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do Przedstawienie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów LXXVI/2023 z 30 listopada 2023 r. oraz LXXVII/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 

b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023, 

c) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023, 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039, 

e) uchwały budżetowej na rok 2024, 

f) zmiany uchwały nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r.  

w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-

2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

trybu konsultacji, 
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g) zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r.  

w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

h) określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

i) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie, 

j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027, 

k) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew zadań powiatowej biblioteki publicznej. 

6. Ogłoszenie tekstów jednolitych: 

a) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 

b) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Pleszew, 

c) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych dowożonych 

przez rodziców do przedszkoli i szkół. 

7. Plan pracy Rady Miejskiej w Pleszewie w roku 2024. 

8. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

3. Przyjęcie protokołów LXXVI/2023 z 30 listopada 2023 r. oraz LXXVII/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów LXXVI/2023 z 30 listopada 2023 r. oraz LXXVII/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 



4 

 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 

 

Skarbnik A. Baurycza przedstawiła autopoprawki. Zmiany dotyczą zał. nr 1, w części finansowej. Są to zmiany 

aktualizujące. Otrzymaliśmy dochody z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu w kwocie 428,39 zł,  

z przeznaczeniem na nadanie numeru PESEL o statusie UKR obywatelom Ukrainy. Następnie kwota 127 910,85 zł,  

w związku z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego, z przeznaczeniem na sfinansowanie zobowiązań wymagalnych 

Skarbu Państwa z tytułu realizacji ustawy o świadczeniach rodzinnych oraz kwota 1 000,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zobowiązań wymagalnych Skarbu Państwa z tytułu realizacji zadań związanych z przyznawaniem Karty 

Dużej Rodziny. Kolejno kwota 19 674,69 zł z Funduszu Pracy na realizację zadania określonego w rządowym programie 

wspierania rodziny „Asystent rodziny w 2023 r.” W wyniku wcześniejszej spłaty zadłużenia umniejszamy kolejne 500 000 

zł oraz korygujemy obsługę zadłużenia o kwotę 38 696,55 zł od roku 2024 do 2032. W załączniku nr 2 „Wykaz 

przedsięwzięć do WPF” dokonuje się dodatkowo zmiany w zakresie przedsięwzięcia bieżącego opracowanie projektów 

mpzp, gdzie limit z 2023 r. wynosi 133 377 zł i przesuwamy na rok 2024. Dalej „Usługi pocztowe” limit z 2023 r. 

zmniejszamy o 65 000 zł, natomiast limit roku 2024, 2025, 2026 zwiększamy o 1 000 zł. „Zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego”, wydłużono limit do 2025 r. z uwagi na przedsięwzięcie majątkowe i w 2025 r. dajemy kwotę 1 115 118 zł. 

Dla zadania „Zagospodarowanie terenu przy dworcu PKP w Kowalewie” następuje zmiana nazwy na „Zagospodarowanie 

terenu w rejonie ul. Dworcowej w m. Kowalew”.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 
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Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/678/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pleszew na lata 2023–2039. Uchwała stanowi załącznik nr 2 protokołu. 

 

b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023, 

 

Skarbnik A. Baurycza przedstawiła autopoprawki. Zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 149 013,93 zł. Zmiany 

powstają po dochodach i po wydatkach.  

Wydatki bieżące zwiększamy o kwotę 152 013,93 zł z tytułu otrzymanych dotacji. Dodatkowo kwota 3 000  zł z dochodów 

własnych z przeznaczeniem na współfinansowanie zadań związanych z umieszczeniem dzieci w pieczy zastępczej  

w ramach przesunięcia z rozdziału 85510.  

Zmniejsza się plan o kwotę 1 298 504,69 zł, w tym kwota 65 000,00 zł, w związku z oszczędnościami na przedsięwzięciu 

pn. „Usługi pocztowe”. Kwota 137 198,00 zł, w tym kwota 133 377,00 zł w związku ze zmniejszeniem na zadaniu pn. 

„Opracowanie projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie miasta i gminy Pleszew oraz 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pleszew”. W zakresie oświaty i wychowania 

łącznie zmniejszany jest plan o kwotę 1 014 132,00 zł. Kwota 59 500 zł, to zmniejszenie w wyniku powstałych oszczędności 

na MGOPS. Kwota 3 000 zł celem przeniesienia do rozdziału 85508. Kwota 19 674,69 zł, to umniejszenie z tytułu 

pozyskania środków na realizację zadania „Asystent rodziny w 2023 r."  

Ponadto dokonuje się przesunięć pomiędzy paragrafami w ramach rozdziałów 75011 i 90002.  

Wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 305 zł na „Zakupie nieruchomości”. 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zapytała z czego wynika oszczędność w oświacie na kwotę 1 014 132 zł? 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że głównym źródłem wydatków w oświacie są wynagrodzenia i płace oraz wydatki 

rzeczowe. Trudno zaplanować płace, kiedy są absencje chorobowe. Ponadto miała miejsce kompleksowa wymiana 

oświetlenia we wszystkich placówkach oświatowych, zainwestowano ponad 600 000 zł. Teraz po zużyciu widać 

oszczędności. Rygorystycznie podchodzono również do godzin funkcjonowania szkół, szczególnie w okresie zimowym. 

Nasze wewnętrzne zarządzenia wskazywały, aby zajęcia i wywiadówki kończyły się do godziny 16.30. Ponadto zachowano 

reżim z ogrzewaniem, pilnowano zużycia gazu.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 
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NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/679/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na 

rok 2023. Uchwała stanowi załącznik nr 3 protokołu. 

 

c) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023, 

 

Skarbnik A. Baurycza poinformowała, że w ramach art. 263 ust. 2 ustawy o finansach publicznych można uchwalić wykaz 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. W wykazie umieszczonych jest 5 zadań: 

- Przebudowa budynku byłej szkoły na budynek mieszkalny wielorodzinny zlokalizowany na działkach nr 77/6  

i 77/14 w Bronowie, gm. Pleszew - 91 000 zł, 

- Gminny Program Rewitalizacji Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030 - 70 000 zł, 

- Strategia Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030 – 50 000 zł, 

- opracowanie dokumentacji aplikacyjnej - zakup autobusów hybrydowych - 9 840 zł, 

- założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i Gminy Pleszew na lata 2020-

2035 - 18 950 zł. 

Jedno zadanie ma ostateczny termin wykonania wydatku do 29.02.2024 r. Pozostałe zadania do 28.06.2024 r. Łącznie 

wykaz jest na kwotę 239 790 zł. 

 
Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna odnosząc się do zadania przeznaczenia szkoły w Bronowie na mieszkania zapytała, 

czy będą chętni i ile mieszkań jest planowanych? 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że planowanych jest ok. 4 mieszkań, ale nadal trwa inwentaryzacja i analizy. Jest problem 

z odpowiednią wysokością na poddaszu tego budynku. W związku z tym , jeżeli konstrukcyjnie i dokumentacyjnie się uda, 

to powstanie więcej mieszkań. Uważamy, że chętni będą, ponieważ mamy w Borucinie jeden budynek nadający się do 

rozbiórki. Jest to bardziej dedykowane dla osób, które wymagają przeprowadzki z już istniejących zasobów. Szkoła była 

dwukrotnie wystawiona na sprzedaż i nie było zainteresowania kupnem. W chwili obecnej budynek stoi pusty, 

zagospodarowanie jest celowe, tym bardziej, że jest szansa na pozyskanie środków zewnętrznych.  

 

Głosowano w sprawie: 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/680/2023 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. Uchwała stanowi załącznik nr 4 protokołu. 

 

d) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039, 

 

Skarbnik A. Baurycza przedstawiła autopoprawki. Od momentu przekazania projektu w dniu 15 listopada do dnia 

dzisiejszego wprowadzono zmiany. W związku z powyższym w zał. nr 1 części finansowej dokonuje się aktualizacji  

w zakresie roku 2024. Dochody zwiększono o kwotę 2 037 085,48 zł, z tego dochody bieżące o kwotę 1 558 903 zł, z tytułu 

dotacji celowej z Gminy Dobrzyca w kwocie 1 401 000 zł, z przeznaczeniem na organizację gminnej komunikacji 

autobusowej z Gminą Dobrzyca, Czermin i Gołuchów (organizatorem transportu jest Miasto i Gmina Pleszew) oraz 

realizacji zadań z zakresu administracji rządowej o kwotę 157 903zł. 
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Dochody majątkowe o kwotę 478 182,48 zł z tytułu rozliczenia końcowego zadania realizowanego z Funduszu Dopłat, 

dotyczy ulicy Podgórnej. W tym roku otrzymaliśmy odpowiedź, że BGK nie posiada środków, zatem pozostała kwota, o 

którą możemy się ubiegać będzie rozpatrzona w roku 2024. Dlatego zakładamy ją również po stronie dochodów 

majątkowych. 

Wydatki zwiększono o kwotę 5 282 624,11 zł, z tego: wydatki bieżące o kwotę 3 096 026,32 zł, w tym kwota 1 401 000 zł 

w ramach środków z Gminy Dobrzyca, z przeznaczeniem na organizację gminnej komunikacji autobusowej oraz 1 348 

967,60 zł tytułem zabezpieczenia dodatkowej kwoty brakującej po stronie organizatora transportu Miasta i Gminy Pleszew 

oraz 346 058,72 zł — pozostałe wydatki bieżące, ujęte szczegółowo w autopoprawce do budżetu na 2024 rok.  

Wydatki majątkowe o kwotę 2 186 597,79 zł, w tym na wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy 

inwestycyjne kwota 482 000 zł. 

W roku 2025 po stronie dochodów majątkowych i wydatków majątkowych wprowadzono kwotę 1 140 000,00 zł, w ramach 

założonej z Gminy Dobrzyca dotacji celowej dla naszej Gminy. Jest to w ramach wniosku, który  aplikujemy do KPO na 

zakup niskoemisyjnych autobusów. 

W latach 2028-2031, w związku z wcześniejszą spłatą zadłużenia długoterminowego w 2023 roku w kwocie  

2 000 000,00 zł, dokonano korekty rat założonych w latach 2028-2031. Jeżeli chodzi o obsługę zadłużenia, to jest korekta 

w latach 2025-2032  o kwotę 32 271,91 zł. 

W części majątkowej przedsięwzięć, są to wszystkie zmiany, które wprowadzaliśmy po 15 listopada do dnia dzisiejszego. 

W eSesji radni otrzymali wszystkie szczegółowe dane. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zapytała, jak wysoka jest kwota, którą można jeszcze pozyskać z BGK? 

 

Skarbnik A. Baurycza odpowiedziała, że jest to 478 182,48 zł. Wstępnie wszystko jest zaakceptowane, aczkolwiek BGK 

w tym momencie nie dysponuje środkami, stąd przesunięcie w czasie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/681/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039. Uchwała stanowi załącznik nr 5 protokołu. 
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e) uchwały budżetowej na rok 2024, 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna poprosiła Burmistrza o przedstawienie prezentacji i zapytała, czy wszystkie 

założenia do projektowania uchwały były nam znane? 

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że pani przewodnicząca dotknęła sedna wszystkich budżetów na przestrzenia 3 lat. W tym 

czasie Gminy projektują budżety w oparciu o wirtualne założenia, ponieważ do końca nie wiemy o dochodach, czy 

transferach z budżetu Państwa do budżetu gmin. Ostatni przykład z tego roku, to fakt, że do końca nie wiedzieliśmy, czy 

wpłynie nam 8 000 000  zł subwencji rozwojowej. Nadal nie wiemy, jaki ten budżet będzie w 2024 r., jak wysoka będzie 

subwencja rozwojowa, rekompensata utraty PIT-u. Nie wiemy, w jaki sposób uregulowane zostaną podwyżki dla 

nauczycieli. Zatem na razie uchwalamy budżet w takiej wysokości. Na chwilę obecną wydaje się, że jest to ostatni budżet 

tej kadencji, gdyż teoretycznie powinniśmy zakończyć kadencję w październiku, listopadzie 2023 r. 

Propozycje, które składali sołtysi, radni i moja osoba, która kandydowała w 2018 r. zostały zrealizowane. Są pojedyncze 

zadania, które z uwagi na pewne uwarunkowania nie zostały zrealizowane. Takim przykładem jest oczywiście z uwagi na 

koszt - budowa basenu. Zapewne nie wszyscy są zadowoleni z ilości wykonanych dróg gminnych, ale wspólna decyzja 

była taka, że skoro Powiat Pleszewski pozyskuje duże środki finansowe na drogi, to warto wesprzeć te działania naszym 

udziałem, gdyż bez tego wsparcia zadania powiatowe w dużej części nie byłyby zrealizowane. Robiąc podsumowanie 

zapewne okaże się, że więcej w tej kadencji przekazano Powiatowi na drogi powiatowe niż na własne. Natomiast zgodnie 

z hierarchią dróg przyjętej w ustawie, najważniejszą drogą w Polsce jest droga krajowa i tam również przekazujemy środki 

finansowe, ale głównie dokumentacyjnie, kolejno drogi wojewódzkie, gdzie nie ma nawet kilometra na terenie MiG 

Pleszew, dalej powiatowe i gminne. Zatem w hierarchii podchodzono logicznie do dofinansowania dróg bardziej 

uczęszczanych, o większym natężeniu, a mieszkańca i tak nie interesuje, czy jest to droga powiatowa, czy gminna, tylko 

efekt. Zatem ten budżet kończy pewne zobowiązania wobec mieszkańców z 2018 r. Wówczas braliśmy pewne 

zobowiązania nie wiedząc o trzech kluczowych zjawiskach, które wystąpiły w tej kadencji: covid, wojna na Ukrainie oraz 

radykalna zmiana w finansach gmin, które spowodowały pewne ubytki. Druga przesłanka, która towarzyszy projektowi 

budżetu, to przede wszystkim realizacja tych inwestycji, na które pozyskaliśmy zewnętrzne środki finansowe. Z jednej 

strony gminom umniejszano dochody własne, zwłaszcza z PIT-u, ale z drugiej strony pojawiały się środki finansowe, 

inwestycyjne na realizację niektórych zadań. W naszym przypadku była tylko częściowa rekompensata z tytułu utraty PIT-

u. W tym czasie nie były dostępne środki Unii Europejskiej, pomimo tego, że ta perspektywa finansowa już dawno się 

rozpoczęła, nie były dostępne środki z KPO. Natomiast przy tym co pozyskaliśmy, to udało się zrealizować kilkadziesiąt 

dobrych zadań. 

Trzecia przesłanka, na której oparliśmy budżet roku 2024, to wpisanie dużej części zadań, które przygotowują nas na 

pozyskiwanie kolejnych środków finansowych. Pojawiają się środki na dokumentacje, koncepcje, które mają przygotować 

kolejną perspektywę nie tylko UE, ale również środki szwajcarskie, z KPO i innych źródeł. Doświadczenie pokazuje, że 

bez przygotowania projektu nie da się aplikować. Jest to kwestia miesiąca, dwóch na złożenie wniosku, bardzo często  

z pozwoleniem na budowę, decyzją o warunkach zabudowy lub też innymi wymaganymi rzeczami. Do tej pory udawało 

nam się w czas wszystko opracować tak, żeby móc aplikować. Niektórych może bulwersować kwota, którą przeznaczamy 

na różnego rodzaju opracowania, koncepcje, natomiast wyszliśmy z założenia, że lepiej wydatkować środki finansowe na 

opracowania, gdzie ograniczy się możliwość pomyłki, czy nieracjonalnego rozwiązania. Dobrym przykładem tego jest 

projekt SMART, gdzie mieliśmy zapisane uruchomienie roweru miejskiego. Przez pierwsze 2 lata było to w ramach 

projektu, później koszt obsługi wynosił 200 000 zł rocznie. Z badań wynikało, że 97% gospodarstw domowych w Pleszewie 

posiada rower. Zatem trzeba było odpowiedzieć sobie na pytanie, kto miałby korzystać z tego roweru?  

Stoimy przed olbrzymim wyzwaniem związanym z jakością powietrza, zmianami klimatycznymi i musimy się głęboko 

zastanowić, w jakim kierunku iść. Musimy przygotować się do tego działania.  

Jeżeli chodzi o założenia, to jest niepewność, dlatego mówiąc o projekcie budżetu należy zwrócić uwagę, że projekt różni 

się od tego uchwalonego po roku. Pomimo, że jesteśmy w dniu 28 grudnia, mając porównania do 2023 r., to w zasadzie 

teoretycznie powinniśmy wiedzieć, jakie jest wykonanie tego budżetu, jednak dopiero w marcu 2024 r. wiemy, jakie jest 

wykonanie po zamknięciu wszystkich ksiąg rachunkowych. Zatem z bardzo dużą ostrożnością podchodzimy do projektu. 

Do tej pory udawało się brać mniej kredytu niż zakładano, obniżano deficyt, poprawiało się wskaźniki. Natomiast  

w momencie uchwalania musimy założyć to co jest w dokumentach. Projekt budżetu jest na 195 mln zł i po raz pierwszy 

w historii samorządu przekroczy 200 mln zł. Zatem kolejne korekty, które będą wchodziły w trakcie roku spowodują 

wzrost.  

Kolejno dynamika dochodów. Lata 2020, 2021, 2022 są zamknięte i można o nich mówić, natomiast rok 2023 nie jest 

jeszcze zamknięty , a rok 2024 jest planowany. Tendencja wydaje się być pozytywna. Jednak biorąc pod uwagę wskaźniki 

makroekonomiczne i zmiany w finansach publicznych raczej tak nie jest. Nawet inflacja powoduje, że dochody powinny 

być znacznie wyższe niż w roku 2020, 2021. Tak więc faktycznie szkody, które nastąpiły są dosyć widoczne. W porównaniu 
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z innymi samorządami sytuacja jest dobra, jednak mówimy o pewnej perspektywie. Duże znaczenie ma minimalne 

wynagrodzenie, które wzrosło, a za którym nie wzrastały dochody głownie z PIT-u i CIT-u. Pracownik powinien bardzo 

dobrze zarabiać, ale ciężko patrzeć, jak administracja pracuje, gdyż w wielu przypadkach są to środki nieadekwatne do 

odpowiedzialności i zakresu zadań, które pracownicy podejmują. Wielokrotnie przy każdej okazji podkreślamy, że to 

wszystko co się udaje zrobić jest w dużej części zasługą współpracowników. Radni wyrażają zgodę i kierunkowo wskazują 

na pewne problemy, na pewne oczekiwania, wspierają nas, ale na co dzień to współpracownicy wykazują tą determinację.  

Jeżeli chodzi o dochody, to największe cztery źródła wynikają z dochodu PIT i CIT - 26%, stąd kontrowersyjna polityka 

mieszkaniowa, ale jednak zależy nam, żeby jak najwięcej mieszkańców pozostało na terenie MiG Pleszew: podatki i opłaty 

lokalne – 16,32%: subwencje 20,96%; pozostałe dochody własne – 12,59%. Zatem w ponad połowie są zadania do 

dyspozycji gminy. Natomiast dotacje celowe – 14,74%, to zadania zlecone z budżetu państwa, gdzie samodzielność gminy 

jest żadna, ponieważ gmina jest tylko operatorem środków rządowych, jeżeli nie zostaną wydatkowane, to zwracamy je do 

budżetu Wojewody. Część zadań zleconych została wycofana z budżetu gmin m.in. 500+ i jest płacona przez ZUS.  

W sumie jest to kwota ponad 24 mln. zł, które budżet gminy dostaje na realizację zadań rządowych, oczywiście pojęcie 

zadania zleconego z administracji rządowej zależy tak naprawdę od sejmu, który może w każdej chwili zadecydować, czy 

dane zadanie jest zlecone przez administrację rządową i różni się sposobem dofinansowania i kontroli. Mamy również 

dotacje celowe i porozumienia JST. Udział majątkowych środków zewnętrznych są to głównie pozyskane środki rządowe. 

Planowane wydatki, to w dużej części Oświata i wychowanie - 26 600 000 zł. Zmieniła się pomoc społeczna i rodzina, 

obecnie jest 16%, a było nawet i 40%, z uwagi, że wyodrębniono kolejną część zadań i utworzono kolejny rozdział. Dość 

sztucznie jest wyodrębniona administracja 17%, ponieważ w administracji mieści się wydatek związany z budową 

Wielofunkcyjnego Centrum Rozwoju, remont ratusza. Spadł nam udział wydatków bieżących, nie inwestycyjnych do 77%. 

To wynika z wydatków majątkowych, które w tym roku wynoszą ok. 43 000 000 zł. Gdybyśmy policzyli całą kadencję, to 

jest ponad 250 000 000 zł. Tyle przeznaczono na inwestycje, te najbardziej widoczne, pożądane. Wydatki te są na 

porównywalnym poziomie z rokiem 2023, 2022. Największe wydatki, które są w budżecie, to Compact Lab etap 4  

i poprawa systemu zaopatrzenia w wodę w gminie Pleszew. Pokazuje to problem zarówno po stronie MiG Pleszew, do 

końca niedoinwestowanych zadań związanych z wodociągami, z drugiej strony zmiana warunków klimatycznych 

spowodowała, że musi się poprawić sytuacja pod tym względem. Gmina pozyskała na ten cel 20 000 zł. W roku 2024 

będzie realizacja tylko w wysokości 5 240 000 zł. Zadanie jest wieloletnie i kolejne etapy będą w kolejnych latach, dalej 

modernizacja ratusza, to kolejne zadanie, na które gmina pozyskała środki finansowe, fragment łącznika pomiędzy ul. 

Armii Poznań, a 70 Pułku Piechoty, który obsłuży działki gminne oraz da możliwość wyjazdu mieszkańcom osiedla. 

Uporządkowanie gospodarki ściekowej również pozyskano środki zewnętrzne. Modernizacja instalacji w Kowalewie  

w całości ze środków własnych. Przebudowa Zygmunta Starego - 1 000 000 zł środki zewnętrzne, lecz nie ma jeszcze 

umowy. Wymiana opraw oświetlenia ulicznego, również pozyskano środki zewnętrzne. Podstawą w tworzeniu budżetu 

gminy zwłaszcza wydatków majątkowych jest możliwość sfinansowania ze środków zewnętrznych. W wielu przypadkach 

czekamy do samego końca z inwestycjami, żeby móc pozyskać środki zewnętrzne. Podobnie wygląda kwestia modernizacji 

ratusza. Mówiono o tym wiele razy, nie do końca była odwaga polityczna, ale w sytuacji, kiedy woda leje się przez dach,  

a budynek jest jednym z gorszych w centrum miasta, zatem najwyższa pora na realizację tego zadania. Kolejno przy 

Wielofunkcyjnym Centrum Rozwoju również długo czekaliśmy, analizowaliśmy, aż wreszcie udało się pozyskać 

11 000 000 zł. Zatem taka jest filozofia, jeśli chodzi o finansowanie. Blok na Bogusza również budził kontrowersje, ale 

nikt nie zdecydowałby się na realizację tak dużego zadania za ponad 8 000 000 zł, gdyby nie 80% dotacja do budżetu 

gminy. Ma to przełożenie w subwencji rozwojowej, jest na wysokim poziomie 8 000 000 zł, które dostało MiG Pleszew, 

ponieważ uwzględniano tam wysokość wydatków inwestycyjnych, majątkowych, a nie tylko ubytki w PIT i CIT, nie tylko 

zamożność gminy. Kolejno mamy Fundusz Jednostek Pomocniczych i dysproporcja jest związana z funkcjonowaniem 

funduszu sołeckiego i osiedlowego. Specyfika jest taka, że tych środków jest zdecydowanie więcej z uwagi na to, że ok. 

30% jest refundacji zewnętrznej.  

Z perspektywy innych samorządów cieszymy się, że jest nadwyżka operacyjna. Natomiast nie są to czasy, gdzie wynosiła 

ponad 20 000 000 zł. Widać zmiany, jakie dokonały się w 2021 r. i musimy obecnie uruchamiać kredyty, ale tylko na 

inwestycje, gdyż jest to żelazna zasada samorządu, że można kredytować tylko i wyłącznie na wydatki majątkowe. Jest 

lekkie odbicie, ale nadal nie to co powinno być. Utrzymujemy wysokie wydatki majątkowe, ale jest to konsekwencją 

pozyskiwania środków finansowych. Zadłużenie jest na bezpiecznym poziomie 24% ogółu dochodów, a maksymalnie 

może być na poziomie 60%. Jednak trzeba sobie zadać pytanie, czy później byłoby nas stać na spłatę tego. Odnosząc się 

do obsługi zadłużenia należy wskazać, że w 2021 r. nie opłacało się spłacać wcześniej kredytów, gdyż odsetki  

i oprocentowanie były na takim poziomie, że budżet nie odczuwał tego. W kolejnych  latach widać skok. Wskaźnik inflacji 

pokazuje obsługę długu. Są uwarunkowania i wszystkie gminy mają tak samo. 
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Skarbnik A. Baurycza przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr SO2/952/217/2023 z dnia 12 grudnia 

2023 r. Opinia w zakresie przedłożonego projektu budżetu jest pozytywna. W uchwale w pkt. 4 w innych uwagach, znalazły 

się tylko drobne uwagi dotyczące sprostowania podziałki klasyfikacji budżetowej i zostały one uwzględnione  

w przedłożonej autopoprawce. 

 

Radny B. Kaczmarek jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych przekazał informację dotyczącą opinii 

poszczególnych Komisji w sprawie budżetu. Powiedział, że wszystkie Komisje zaopiniowały projekt budżetu pozytywnie. 

Komisja Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego zgłosiła wniosek do budżetu dotyczący 

wprowadzenia zadania: remont ul. Grunwaldzkiej i Jagiełły w Zielonej Łące. Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych 

przychyliła się do złożonego wniosku i zaopiniowała budżet na 2024 r. pozytywnie.  

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że była jedna autopoprawka do budżetu, którą uwzględniono. 

 

Skarbnik A. Baurycza powiedziała, że do budżetu na 2024 r. mamy w ramach autopoprawki zmiany dotyczące części 

normatywnej projektu, wykreślana jest litera i), która jest zbędna. W dochodach wprowadza się kwotę 1 401 000 zł, która 

jest w ramach dotacji otrzymanej z Gminy Dobrzyca. Kwota 478 182,48 zł jest w ramach funduszu dopłat, ostateczne 

rozliczenie z ul. Podgórnej. Zwiększenie dochodów bieżących w zakresie administracji rządowej o 157 903 zł, przesunięcie 

w ramach sprostowania podziałki klasyfikacji budżetowej zgodnie z zaleceniami RIO. W wydatkach bieżących jest 

zwiększenie o 3 159 819,44 zł z tego 2 875 687,60 zł i w tej kwocie zawarta jest kwota, którą otrzymaliśmy z Gminy 

Dobrzyca - 1 401 000 zł. Natomiast 1 348 967,60 zł, to kwota, którą należało zabezpieczyć po stronie organizatora 

transportu. Kwota 90 720 zł, to wydatki przeznaczone na kolej, połączenie Pleszew-Kowalew. Dalej 35 000 zł  

z przeznaczeniem na subskrypcję oprogramowania do obsługi komunikacji autobusowej. Następnie 17 143 zł to 

zabezpieczenie środków na obsługę pieca w budynku starej szkoły w Sowinie Błotnej oraz zakup opału. Kwota 133 377 zł 

w związku przeniesieniem limitu wydatków roku 2023 w ramach przedsięwzięcia opracowania projektów miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego na terenie MiG Pleszew. Kwota 13 000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

statutowych związanych z wykonaniem zadań zleconych, 40 600,20 zł z przeznaczeniem na opiekę w zakresie 

oprogramowań, 13 000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na pochodne wynagrodzeń. Kwota 2 110 zł jest 

przeznaczona na zakup usług telekomunikacyjnych. Kwota 375 zł w związku ze wzrostem stawki na usługi 

telekomunikacyjne. Kolejno 500 zł to zakup usługi Legalis. Następnie 45 026,64 zł to zwiększenie na opłaty dla  Wspólnoty 

Mieszkaniowej w związku z przekazaniem w trwały zarząd lokalu Rynek 10. Kolejno 19 000 zł w związku  

z zabezpieczeniem środków własnych w ramach wkładu na wypłatę stypendiów dla uczniów.  

Zmniejsza się plan z tytułu obsługi długu o 69 620,12 zł. W ramach funduszu sołeckiego dokonuje się zmiany nazwy, 

chodzi o wykreślenie członu „dla Koła Gospodyń Wiejskich”, ponieważ z funduszu nie powinny być na to przeznaczane 

wydatki. 

W wydatkach majątkowych dokonuje się zmian poprzez przesunięcie kwoty 482 000 zł z zadania „Zagospodarowania 

terenu przy dworcu PKP”, na zadanie „Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną dla Powiatu”. Wprowadza się 

zadanie „Modernizacja ul. Grunwaldzkiej i Jagiełły”. W ramach zgłoszonego wniosku dokonano jedynie zmiany nazwy, 

ponieważ wniosek dotyczył remontu, a zadanie majątkowe nie może zawierać tego słowa. Kwota 50 000 zł będzie 

finansowana w ramach umniejszenia limitu rezerwy inwestycyjnej. Następnie dokonuje się zmian zgodnie z zaleceniami 

RIO w zakresie „Zagospodarowania terenu przy dworcu PKP”, sprostowanie podziałki klasyfikacji budżetowej i zmiana 

nazwy na „Zagospodarowania terenu rejonie ulicy Dworcowej w m. Kowalew”. Przesuwa się plan w kwocie 2 830 000 zł, 

również celem sprostowania podziałki klasyfikacji budżetowej. Podobnie przedsięwzięcie „Zakup traktorka do utrzymania 

terenów publicznych sołectwa Janków” . 

Zwiększa się plan, przesuwając środki z roku 2023, dla przedsięwzięć pn.: 

- „Budowa drogi łączącej ul. Moniuszki z ul. Solskiego w Pleszewie” - kwota 47 500 zł, 

- „Compact Lab Pleszew - wielofunkcyjne centrum rozwoju” - kwota 1 861 386,79 zł, 

- „Budowa tymczasowego boiska wielofunkcyjnego w Kuczkowie” - kwota 1 000 zł, 

- „Poprawa systemu zaopatrzenia w wodę w gminie Pleszew” - kwota 48 000 zł, 

- Poprawa systemu zaopatrzenia w wodę w gminie Pleszew - etap II i III” - kwota 72 000 zł. 

Wprowadza się zadania, z tytułu wydłużenia realizacji przedsięwzięć o kolejne lata: 

 - „Budowa ciągu pieszo-rowerowego w miejscowościach: Janków i Kuczków przy drodze krajowej nr 11  

w kwocie 119 568 zł, 

- „Budowa i modernizacja parkingów Park & Ride na terenie Miasta i Gminy Pleszew w kwocie 2 000 zł, 

- „Rozbudowa ul. Samulskiego w Pleszewie” w kwocie 149 500 zł. 

Większość zreferowanych zmian wynika z przesunięcia realizacji zadań na 2024 r.  
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Radna M. Wysocka-Balcerek, jako przewodnicząca Klubu Koalicji Obywatelskiej odniosła się do planowanego budżetu  

i współpracy, jaka przez rok miała miejsce. Oznajmiła, że sytuacja jest chyba lepsza, ponieważ w ubiegłym roku przy 

planowaniu budżetu prognozy były mniej optymistyczne. Nie wiedzieliśmy, jaki będzie w kraju stopień inflacji, nikt tak 

wysokiej się nie spodziewał. Nasuwa się skojarzenie, że w tym momencie, gdy doszło do zmiany rządu w naszym kraju,  

życzyłoby się, aby budżet całej Polski był w takim stanie, jak nasz. Nie jest źle. Jako koalicjanci współpracowaliśmy nad 

tym budżetem, w niektórych sprawach zgadzaliśmy się na 100%, w innych mniej, ale na skutek dyskusji spotkań 

klubowych, z władzami, udało się wypracować wspólny front, który służy rozwojowi Pleszewa. Z tej współpracy jesteśmy 

zadowoleni i zapewne byłyby rzeczy, które chcielibyśmy jeszcze inaczej zrobić, ale sztuka współpracy, to sztuka 

kompromisu. Zatem popieramy budżet i dziękujemy za dotychczasową współpracę.  

 

Radny K. Szehyński powiedział, że z jego perspektywy, jest to bardzo dobry budżet i wspiera burmistrza w realizacji tego 

budżetu. Jest to nie pierwszy uchwalany i realizowany razem budżet. Przez ostatnie lata wpływy do budżetu nie były tak 

duże, jak powinny być, jednak daliśmy radę i zostało wprowadzonych wiele dobrych rzeczy dla mieszkańców, które 

zwiększyły komfort życia w mieście m.in. transport publiczny, ścieżki rowerowe, parkingi. Mamy również bardzo szeroką 

ofertę kulturalną dla mieszkańców. Zatem serdeczne podziękowania dla wszystkich osób, które realizują budżet. Jedyne 

nad czym można popracować i zmienić, to zwiększyć o 100 000 zł, lub 200 000 zł finansowanie sportu. Jest to do zrobienia. 

Ostatnio dużym zainteresowaniem cieszyło się derby Stali Pleszew z Zespołem Ludowym Kuczków i jest trochę 

niepoważne, abyśmy grali na takim poziomie. Możemy na pewno trochę wyżej, można mieć większe aspiracje. Ma to 

wpływ na młodzież, która musi mieć autorytety. Potem jest problem z zawodnikami, którzy nie widzą swojej przyszłości 

w Pleszewie i nie widzą innej drogi. Następnie zapytał o rozbudowę basenów zewnętrznych, gdzie przeznaczona jest kwota 

30 000 zł, czego ona dotyczy? 

 

Radna R. Garsztka oznajmiła, że jest to budżet bardzo ostrożny, bezpieczny, a jednocześnie bardzo duży. Niecałe 200 000 

zł, to bardzo duża suma. W budżecie zawarte są mniejsze kwoty, które służą temu, że jeżeli będą środki zewnętrzne, to 

projekty będą przygotowane, uruchomimy zadania. Radna podziękowała za ujęcie w budżecie pieniędzy na OSP Pleszew, 

które od kilku lat czekają na nową siedzibę. W budżecie są również ujęte środki na pomoc Powiatowi Pleszewskiemu. 

Współpraca jest bardzo dobra i Powiat nie zrobiłby takiej ilości dróg, chodników, gdyby nie wsparcie MiG Pleszew. Jeżeli 

spłyną środki zewnętrzne, to będziemy pod tym kątem przygotowani.  

 

Radny M. Ładziński powiedział, że Klub Prawa i Sprawiedliwości popiera budżet, który jest bardzo zrównoważony. 

Zadłużenie jest stosunkowo niskie. Cieszy fakt, że dbamy o Ochotniczą Straż Pożarną. Inwestycji jest bardzo dużo tak, jak 

i pozyskanych środków z zewnątrz. Jest to duży atut. 

 

Radny D. Dryjański oznajmił, że kwota w budżecie jest pokaźna i wyraził nadzieję, aby udało się wszystko zrealizować. 

Burmistrzowi i Starostwu Powiatowemu należą się podziękowania, że relacje są tak dobre. Wydatkowaliśmy z budżetu 

gminy więcej na drogi powiatowe niż na drogi gminne, ale to cieszy, gdyż wszyscy uczęszczamy tymi drogami. Miejmy 

nadzieję, że w następnej kadencji będzie podobnie. Fundusz sołecki to kwota 970 000 zł, z tego 200 000 zł jest przeznaczone 

na zakup tłucznia, kostki wraz z usługą. Radny poprosił, aby realizacja zadań na terenach wiejskich była rozpoczęta już w 

kwietniu, gdyż obecnie nie ma zimy. Klub Miłośników Ziemi Pleszewskiej będzie głosował „za” budżetem. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna w imieniu radnych i mieszkańców złożyła podziękowania pracownikom urzędu. 

Jesteśmy „w bloczkach startowych”, kiedy są ogłaszane środki zewnętrzne, jesteśmy gotowi je pozyskiwać. Nie jest sztuką 

z własnych wydawać, tylko pozyskać i dodać jeszcze pozostałe własne. U nas w gminie wszystko jest przemyślane, 

dopracowane, oby tak było dalej. Następnie zapytała o kwotę 1 000 000 zł z przeznaczeniem na ul Zygmunta Starego, na 

co ta kwota wystarczy i czy jest szansa na jeszcze inne środki z tym związane? W jakiej perspektywie czasowej będzie 

realizacja zadania? Ponadto 2 000 000 zł na remont ratusza, dotyczy chyba tylko kosmetyki zewnętrznej, przydałoby się 

więcej.  

 

Radny P. Kusiakiewicz oznajmił, że projekt budżetu przedstawiony przez burmistrza należy określić, jako zrównoważony, 

bardzo ambitny. Pomimo wzrostu cen gazu, energii, inflacji udało się utrzymać poziom inwestycji na poziomie ponad 

40 000 000 zł tak, jak w poprzednich latach. Mieszkańcy powinni być zadowoleni z tego budżetu, ponieważ w 2024 r. nie 

podwyższamy żadnych podatków. Radny również podziękował pracownikom Urzędu Miasta i Gminy, jak i instytucji 

kultury za wkład, który w każdym roku wnoszą w swoją pracę. W 2024 r. wynagrodzenia wszystkich pracowników wzrosną 

o kwotę 700 zł brutto niezależnie, czy najniższa krajowa płaca minimalna wzrośnie. Jeśli chodzi o inwestycje, to będąc 

radnym trzecią kadencję, co roku jest wniosek o remont ul. Jagiełły i Grunwaldzkiej i taka autopoprawka została złożona 

na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa. Autopoprawka została wprowadzona do budżetu. Radny wyraził nadzieję, że  

w tym roku uda się zrealizować inwestycję, gdyż sytuacja mieszkańców zamieszkałych przy tych ulicach jest po prostu 
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tragiczna. Zatem więcej determinacji, jeśli nie uda się w drodze negocjacji, to należy wykorzystać środki prawne do 

realizacji tego zadania. Klub Platformy Obywatelskiej będzie głosował ”za” przyjęciem budżetu, gdyż będą realizowane 

inwestycje, o które od wielu lat aplikujemy. Przykładem jest również ul. Zygmunta Starego, mieszkańcy od 10 lat czekali 

na remont, lecz 1 000 000 zł może nie wystarczyć, ale zapewne rozpoczniemy najpierw od budowy kanalizacji i może  

w 2025 r. uda się skończyć nakładką asfaltową i budową chodników. Są również projekty, jak ul. Marcinkowskiego, Nowa 

Wieś-Folusz, które będą realizowane. 

 

Radna W. Gil podziękowała za budżet 2024 r. Szczególne podziękowania za oświatę, za wybudowaną szkołę  

w Lenartowicach, za wszystkie pracownie, gdyż młodzież, to nasza przyszłość. Kiedyś nas zastąpią i należy w nich 

inwestować. Wszyscy widzimy, jak to u nas wygląda, nie każdy tak ma i wielu z ościennych gmin zazdrości nam tego. 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że fakt przedstawienia w dniu dzisiejszym budżetu jest pewnego rodzaju kompromisem, 

który musiał uwzględniać inne interesy pozostałych grup, które siedzą przy tym stole. Natomiast przez ostatnie 5 lat oraz 

w budżecie tego roku również pokazane jest, że wspólnie możemy uzgodnić i ustalić pewne rzeczy. Patrząc z perspektywy 

5 lat, zapewne niektórzy zapomnieli o zadaniach, które udało się zrobić w tej kadencji, inni z kolei niecierpliwili się, że 

kadencja mija, a zaplanowane zadania nie zostały zrealizowane. Jednak każdy z nas może iść z podniesioną głową i to co 

zaplanował, zaprojektował jest realizowane. W trochę lepszych nastrojach wchodzimy w 2024 r., gdyż w roku 2023 była 

kwestia niepewności i do końca nie wiedzieliśmy o inflacji, jak i nie znaliśmy kwoty subwencji rozwojowej, czyli 

rekompensaty z tytułu ubytków w PIT. Nie znaliśmy również skali podwyżek w energii elektrycznej. Było wiele 

niewiadomych, ale z drugiej strony pojawiły się możliwości finansowania inwestycji. Zatem, jak w takiej sytuacji nie 

skorzystać z możliwości realizacji inwestycji? W chwili obecnej w dużej mierze jesteśmy częścią systemu finansów 

publicznych, zapewne nie wszystkie wskaźniki makroekonomiczne są zależne od rządów w kraju, ale miejmy nadzieję, że 

kwestia: inflacji, uregulowania stabilnej polityki dochodowej gmin, kwestia energii, jak również obliczenia subwencji dla 

nauczycieli, gdyż mówi się o 30% podwyżkach. Przypomnieć należy, że każda zmiana w systemie edukacji, w jej 

funkcjonowaniu po 90 roku odbywała się kosztem gmin, które musiały we wszystkim partycypować. Podwyżki są, jak 

najbardziej zasadne, gdyż nauczyciele i cała strefa budżetowa powinni dobrze zarabiać, a przedsiębiorcy powinni mieć 

sprzyjające warunki do prowadzenia biznesu.  

Odnosząc się do zapytań radnego K. Szehyńskiego oznajmił, że temat był najprawdopodobniej podjęty na Komisji Sportu 

i Oświaty, być może w tym roku uda się zwiększyć środki finansowe na sport. Jesteśmy po rozmowach z kilkoma klubami, 

które faktycznie przedstawiają racjonalne uzasadnienie. Po części padliśmy ofiarą sukcesu, sporo klubów się rozwija i jest 

niesamowity progres, jeśli chodzi o uczestnictwo młodych ludzi. Element młodzieżowy powinien być priorytetowy. 

Kolejno, projekt na basen zewnętrzny jest przygotowany, ale koszt inwestycji jest oszacowany na 23 000 000 zł. Trzeba 

sobie odpowiedzieć, czy stać nas na takie wydatkowanie środków finansowych, czy jest to racjonalne? Trwa poszukiwanie 

technologii, w jaki sposób odtworzyć ten basen. Pojawiają się sformułowania co można poprawić, żeby basen zaczął 

funkcjonować, ale tak naprawdę w tym momencie mamy tylko dziurę, nieckę bez żadnych urządzeń hydrofornią, z filtrami. 

Zatem do zrobienia jest wszystko.  

Następnie odpowiedział radnej Garsztce w sprawie OSP Pleszew, że nikt nie musi nas przekonywać do największej 

jednostki, z największą liczbą wyjazdów i czynnych członków. Jednak cały czas jest problem z lokalizacją. Odbyło się 

spotkanie z zarządem OSP, na którym przedstawiono kilka propozycji. W chwili obecnej jest analiza. Kolejno, jeżeli chodzi 

o pomoc Powiatowi Pleszewskiemu, to była już o tym mowa wielokrotnie. Poza pojedynczymi rzeczami, gdzie kompromis 

nie był satysfakcjonujący. Większość rzeczy udało się zrealizować. Padały pytania o ścieżki rowerowe i z pewnością 

racjonalne byłoby zrobienie przy tych drogach ścieżki, lecz potrafimy zrozumieć ograniczone środki samorządu powiatu. 

Jeżeli jest możliwość wyboru, że robimy, ponieważ MiG Pleszew dopłaca do drogi, ale bez chodnika, ścieżki rowerowej, 

to należy podjąć decyzję mając świadomość, że jednak to zadanie powinno być bardziej rozbudowane.  

Nawiązując do wypowiedzi radnego Ładzińskiego oznajmił, że jednostki OSP mają silną pozycję, stąd też decyzja o 

zakupie nowego samochodu, mamy nadzieję, że uda się to zrealizować.  

Kolejno radny Dryjański i fundusz sołecki, na który jest kwota 200 000 zł i jest to temat, który pojawia się co roku. 

Największym problemem jest w tym momencie obsada kadry, w większości wydziałów jest poniżej tego co było wcześniej, 

przy zwiększonym budżecie. Poziom zatrudnienia w UMiG jest taki, jak 5 lat temu, a wówczas budżet wynosił ok. 

30 000 000 zł, a w chwili obecnej 44 000 000 zł. Ktoś to musi przepracować, zatem pojawiają się pewnego rodzaju 

wydłużenia. Na początku roku z pracownikami merytorycznymi jest przyjmowana hierarchia zadań inwestycyjnych. Jeżeli 

roboty drogowe ogłaszamy w grudniu, styczniu, to ceny są zdecydowanie niższe. Klasycznym przykładem jest teren przy 

dworcu w Kowalewie, gdzie ogłoszenie miało miejsce w czerwcu i koszt zadania był dwukrotnie większy niż w przypadku 

kosztorysu.  

Odnosząc się do podziękowań przewodniczącej A. Grali-Kałużnej dla pracowników, potwierdził, że jest to zasób dzięki 

któremu możemy wszystko zrobić. Zygmunta Starego chcemy rozpocząć w tym roku. Mieszkańcy dostali informacje, że 

mają do marca, kwietnia załatwiać wszelkiego rodzaju podłączenia głównie gazowe, gdyż przez najbliższe 5 lat nie będzie 
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możliwości żadnych działań. Pomimo, że są problemy z wydajnością stacji w Marszewie, to do 10m3 są podpisywane 

umowy. Planowane rozpoczęcie robót, to maj, czerwiec 2024 r., a zakończenie marzec, kwiecień 2025 r. Oczywiście jest 

to bez kanalizacji, ponieważ kanalizację będzie robiło Przedsiębiorstwo Komunalne. Zatem trzeba liczyć to co pod ziemią 

razy dwa, to co nad ziemią. Do tej pory racjonalnie przy wymianie asfaltu robimy całą infrastrukturę podziemną. Remont 

ratusza dotyczy dachu i elewacji oraz dostosowania do niezbędnych wskazań ppoż, Mamy wątpliwości, czy środki 

wystarczą, zatem po przetargu musimy być przygotowani do zwiększenia kwoty. 

Kolejno radny P. Kusiakiewicz i Zielona Łąka, otóż jest to przykład, gdzie jest wola, to i środki również można 

wygospodarować, ale są ograniczenia natury formalno-prawnej, a w tym przypadku własności gruntów. 

Nawiązując do wypowiedzi radnej W. Gil, wskazał, że jest to naszą zasługą, że widzimy potrzebę, co nie we wszystkich 

samorządach jest oczywiste, inwestowania w edukację. Patrząc na początek działania samorządu, to w każdej kadencji,  

w zakresie edukacji czynione były prace, wszystkie rozbudowy, modernizacje i cieszy nas to, że jest to utrzymywane. 

W kwestii podwyżek Burmistrz wskazał, że dotyczą one również MGOPS-u, a właściwie zaraz CUS-u, ogólnie całego 

systemu samorządowego.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

autopoprawka do uchwały budżetowej na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały budżetowej na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/682/2023 w uchwały budżetowej na rok 2024. Uchwała stanowi załącznik nr 

6 protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna ogłosiła przerwę.  

 

f) zmiany uchwały Nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji, 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna wznowiła obrady. 

 

Nie wniesiono uwag. 
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Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do 

opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu  

i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/683/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pleszew 

na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji. Uchwała stanowi załącznik nr 7 protokołu. 

 

g) zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu 

współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2023, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu 

współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/684/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. Uchwała stanowi załącznik nr 

8 protokołu. 

 

h) określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
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określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/685/2023 w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez 

Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. Uchwała stanowi załącznik 

nr 9 protokołu. 

 

i) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie, 

 

Burmistrz A. Ptak przedstawił mapkę obrazującą zmianę funkcji przeznaczenia części terenu. Uchwała nie różni się od tej 

przedłożonej na poprzedniej sesji. Zaktualizowano jedynie załącznik. Mówimy o terenie po jednostce wojskowej. Garaże, 

gdzie w chwili obecnej znajdują się również garaże Bractwa Kurkowego. Jadąc ul. Sporną, dotyczy to terenu po jej lewej 

stronie i tutaj mpz nic nie zmienia. Natomiast cały pozostały teren jest MiG Pleszew i jest przeznaczany na działalność, na 

budownictwo mieszkaniowe, wysokie, maksymalnie trzykondygnacyjne. Nie znaczy to jednak, że plan został wywołany  

i od razu dojdzie do wypowiedzenia umowy dotychczasowym dzierżawcom. Miasto nie ma na razie planu sprzedaży tych 

nieruchomości. Jednak, kiedy pojawią się przesłanki opinię musi wyrazić Komisja Budżetu, a następnie Rada Miejska, 

gdyż będzie to przewyższać kompetencje burmistrza. Miasto nie będzie inwestorem, będzie potencjalna sprzedaż  

w uchwale, w przetargu nieograniczonym. Nie jesteśmy w stanie określić czasu, ale budżet gminy jest w dobrej kondycji  

i nie musimy posiłkować się sprzedażą mienia. Aczkolwiek musimy przeanalizować, czy być może nie jest to odpowiedni 

moment, czy nie warto sprzedać gruntu pod działalność. Należy zwrócić uwagę, że jest przewidziany alternatywny wyjazd 

w kierunku Zielonej Łąki. Zatem w przyszłości nie dojdzie tutaj do ewentualnej kumulacji ruchu. Oczywiście nakłady 

finansowe są zbyt duże, żeby obecnie mówić o jakiejkolwiek drodze. Zatem później z radnymi podejmiemy decyzję, czy 

warto sprzedać grunt, w jakiej perspektywie finansowej, w jaki sposób. Był wniosek Bractwa Kurkowego dotyczący części 

terenu i jest tu dopuszczona działalność mieszkaniowo-usługowa. 

 

Radny K. Szehyński stwierdził, że jeżeli chodzi o utworzenie mpzp, to idziemy w dobrą stronę. Ponadto zapytał, jakie są 

koszty stworzenia takiego planu miejscowego planu? 

 

Radny P. Kusiakiewicz zapytał ile w tym miejscu mogłoby być budynków? 

 

Radny G. Jenerowicz oznajmił, że wątpliwości zgłaszał już na komisji. Wyraził obawy, że takie zagospodarowanie tego 

planu zmieni całkowicie tradycyjny układ na tym terenie, chodzi o Planty. Zaplanowany teren pod zabudowę wielorodzinną  

spowoduje, że nastąpi ostra granica pomiędzy Plantami, a przewidzianym terenem. Następnie wyjazd od strony wartowni 

będzie przez tereny, które dzisiaj są typowo terenami zielonymi i rekreacyjnymi. Wydaje się, że taki sposób 

zagospodarowania terenu zmieni całkowicie układ tej przestrzeni. Burmistrz wspominał na Komisji, że istnieje możliwość 

rozbudowy Plant w kierunku Zielonej Łąki i ul. Piaski. Jednak jest to chyba takie oddalanie się od centrum, a więc odejście 

od tego elementu, jakim Planty do tej pory były, czyli terenem rekreacyjnym w centrum miasta.  

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna stwierdziła, że w trakcie wykładu na sesji o zieleni, pani dr wskazała wówczas, 

że nasze miasto jest nawet trochę za bardzo rozporoszone. Żeby było lepiej dla miasta, to powinno być maksymalnie 

skupione. Tereny zielone i rekreacyjne, jak najbardziej wśród skupisk ludności, żeby było blisko, ponieważ z rejonu ul. 

Reja do Plant jest już daleko. Są to sprawy, które trzeba wyważyć.  

 

Burmistrz A. Ptak odnosząc się do wypowiedzi radnego G. Jenerowicza oznajmił, że zmieniamy tylko przeznaczenie tego 

terenu. Jest to teren, gdzie istnieje zabudowa garażowa, która nadal istnieje. Natomiast w przyszłości dajemy możliwość 
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budowy mieszkań. W miejscowym planie jest zaprojektowany przesmyk, żeby była możliwość swobodnego dojazdu od ul. 

Piaskowej. Jest to w tym momencie abstrakcyjny pomysł, kosztochłonny, zatem w najbliższym czasie nie podejmiemy się 

tego zadania. Natomiast, to o czym mówimy, to kwestia rozbudowy Plant w kierunku Zielonej Łąki. W znacznej części są 

tam łąki, nieużytki rolne. Należy zwrócić uwagę, że nawet chyba biegnie tam linia wysokiego napięcia. Rezerwy na zadania 

z poszerzaniem Plant mamy.  

Kolejno odpowiadając radnemu P. Kusiakiewiczowi wskazał, że trudno określić ile bloków może tam być. Wszystko jest 

zależne od tego, jak potencjalny nabywca zaprojektuje ten teren. W miejscowym planie jest wskazany procent biologicznie 

czynnej powierzchni, jaka musi być zostawiona, ilość miejsc parkingowych. Wszystko jest zależne od tego, jak MiG 

Pleszew będzie sprzedawała ten grunt, czy w całości, czy tylko część gruntu. Na ul. 70 Pułku Piechoty gmina sprzedawała 

grunt, gdzie była wydana decyzja o warunkach zabudowy na jeden blok. Natomiast firma, deweloper, który kupił ten grunt, 

wystąpił o zmianę i postawił tam dwa bloki. Ocenił, że biznesowo lepiej to się opłaci i jest na tyle atrakcyjne na rynku, że 

sprzeda te nieruchomości. Zatem w mpzp nie decydujemy o tym, jak to ma być zabudowane. Są tylko pokazane takie 

graniczne momenty. 

 

Radny K. Szehyński stwierdził, że cały czas rozmawiamy o tym, że mielibyśmy ten grunt sprzedać, ale czy rozważane są 

inne możliwości np. jak na Mieszka, gdzie były stawiane dwa bloki i spółka to realizowała, a mieszkańcy mogli wykupić 

te mieszkania i później zostać właścicielami? 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że nie przewiduje się takiej możliwości, ponieważ MiG Pleszew ma w swoim zasobie grunty 

m.in. na 70 Pułku Piechoty, gdzie jest doprowadzana droga, o której mówiliśmy przy budżecie i jest uruchamiany teren.  

W przedstawionym modelu będą budowane bloki. Staramy się zachować równowagę pomiędzy rynkiem,  

a interwencjonizmem.  

Cena za plan wynosiła 6 600 zł. 

 

Głosowano w sprawie: 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan Noskowski, Jan 

co potencjalny nabywca zaprojektuje Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata 

Wysocka-Balcerek, Dorota Żarnowska 

PRZECIW (1) 

Grzegorz Jenerowicz 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/686/2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 protokołu. 

 

j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2024-2027, 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że sprawy społeczne są dla nas niezwykle ważne, ponieważ każda inwestycja 

w człowieka, to jest inwestycja w przyszłość. Dlatego bardzo poważnie podchodzimy do GPPiRPA starając się realizować 

wszystkie jego założenia. Podstawą tego Programu każdorazowo jest dobra diagnoza. Zgodnie z tym co przewiduje dawna 

PARPA, teraz KCPU co 4 lata przeprowadzamy diagnozę. Mamy dane z 2015 roku, 2019 roku i obecnie dane, z badań 

przeprowadzonych wiosną i jesienią 2023 roku. Dane z 2015 roku, 2019 roku obejmują diagnozę uzależnień dzieci  

i młodzieży w kilku obszarach są to alkohol, narkotyki, nikotyna, dopalacze i internet, albo w zakresie cyberprzemocy. 

Natomiast w roku 2023 wiosną powtórzyliśmy to badanie, żeby wiedzieć, jak wygląda trend, żeby zbudować pewne 

schematy, które pojawiły się w związku ze zmianami cywilizacyjnymi i są to kwestie związane z: epapierosami, napojami 

energetyzującymi, internetem , ponadto w zakresie czasu spędzanego w internecie nonstop oraz zaburzeniami odżywiania, 

które też są dużym problemem. W centrum całego programu profilaktyki znajduje się przede wszystkim dziecko, które jest 
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naszym głównym odbiorcą i podmiotem profilaktyki, ponieważ to dziecko podejmuje zachowania ryzykowne, które  

w konsekwencji mogą nieść za sobą proces destrukcyjny. Osoba dorosła jest kluczowa, jako przede wszystkim przewodnik 

dziecka, ale również osoba, która potrzebuje często wsparcia, działań interwencyjnych, często również chronionych. Co 

jest najważniejsze w tym programie, który jest kontynuacją poprzedniego programu, który przyjęliśmy tylko na 2 lata, 

pomimo, że mieliśmy możliwość przyjęcia go na 4 lata? Był on taką próbą do realizacji, był dość obszerny, zadań było 

sporo. Byliśmy ciekawi, czy jesteśmy w stanie Go realizować. Wszystkie jednostki, instytucje, organy, które 

odpowiedzialne były za realizacje programu, realizowały go i nadal realizują. Dlatego, to co proponujemy w tej chwili jest 

kontynuacją. Najważniejsze w programie są: promocja zdrowia, jako cel jeden z głównych oraz alternatywy spędzania 

czasu wolnego dla dzieci młodzieży oraz dorosłych tj. hobby, sport, ale też aktywność społeczna oraz pomoc w znalezieniu 

swojej pasji, która również odciągnie od zachowań ryzykownych. Niezwykle istotnym podmiotem w naszym programie  

jest rodzic, ponieważ dostrzegamy pewien problem natury wychowawczej, który pozwala naszym dzieciom na 

podejmowanie różnych działań często właśnie ryzykownych. Potrzebujemy dać naszym rodzicom wsparcia, szczególnie  

w kompetencjach rodzicielskich i przypomnieć o tym, że to rodzic jest odpowiedzialny za bezpieczeństwo swojego dziecka 

zgodnie z zapisami, które pojawiają się w ustawie o wspieraniu resocjalizacji nieletnich, czy ustawie Kamilkowej. Jaki 

mamy problem? Jako przykładami posłużymy się danymi właśnie z diagnozy, która była przeprowadzona jesienią tego 

roku. Otóż zbadanych było ponad 2 000 dzieci, wszystkie z klas szóstych, siódmych i ósmych szkół podstawowych, 

wszystkie z klas pierwszych i drugich szkół średnich oraz część z klas starszych, populacja próba była na poziomie 80%, 

wiec dane są bardzo wiarygodne. Z tego 50% dzieci widziało swoich rodziców w upojeniu alkoholowym, czyli widzieli ich 

pijanych, co drugi uczeń swoją inicjację alkoholową ma w domu, blisko 90% rodziców wie, że dzieci spożywają napoje 

energetyczne. Trzech na dziesięciu jedenastolatków spędza w internecie 9 godzin każdego dnia. Przeciętny czas, który 

spędza nasz uczeń, dziecko w internecie w tej chwili, to 4 godziny 58 minut. W 2015 r. były to 3 godziny 22 minuty. 

Kolejno 40% rodziców wie, że dziecko pali epapierosy. Trzech na dziesięciu nastolatków ma symptomy zaburzeń 

odżywiania, w tym anoreksji, bulimii i kompulsywnego objadania się. Czterech na dziesięciu odczuwa ostracyzm, czyli 

odrzucenie w wyniku wyboru, często rodziców zamiast rozmowy - smartfona. Są to dane druzgoczące i zwracają uwagę 

wszystkich. Jest przysłowie, które mówi, że „żeby wychować dziecko potrzeba całej wioski”. Zatem za wychowanie, za 

prowadzenie dziecka, aby w przyszłości stanowiło wartość odpowiedzialni jesteśmy wszyscy. 

Co planujemy? Dane w opracowaniu są bardzo obszerne. Staramy się zatem przygotować w tej chwili takie kompendium 

wiedzy, dokładnie to co zrobiliśmy w roku 2019. Kiedy otrzymaliśmy wyniki zrobiliśmy duże spotkanie, na które 

zaprosiliśmy, dyrektorów szkół podstawowych, ponadpodstawowych, psychologów, pedagogów, pielęgniarki środowiska 

szkolnego, sanepid, policję, straż miejską, media. Staraliśmy się głośno mówić o tym, co jest problemem w naszej gminie 

i to działanie powtórzymy. Oprócz tego planujemy dla Komisji Spraw Społecznych spotkanie i już była taka propozycja  

z panią sędzią Anną Marią Wesołowską. Na pewno przygotujemy spotkanie z psychologiem, terapeutą uzależnień, który 

powinien rozwiać wiele wątpliwości, które mogą radnych, w jakiś sposób odwodzić od pewnych decyzji, które w naszym 

przekonaniu są konieczne. Przeprowadzimy szereg akcji społecznych z wykorzystaniem mediów, każda instytucja otrzyma 

program do własnej dyspozycji, żeby go móc przeanalizować i realizować, gdyż za 4 lata zapytamy, co zostało 

zrealizowane? Będziemy kontynuować rekomendowane programy, które w tym roku i w ubiegłym były już realizowane 

przez szkoły podstawowe i ponadpodstawowe i wrócimy do tematu ograniczenia dostępności alkoholu, a to ograniczenie 

dotyczy, albo liczby punktów sprzedaży, albo odległości od punktów chronionych typu kościół i szkoła, albo wyznaczenia 

czasu sprzedaży alkoholu.  

Z-ca Burmistrza poprosiła o bardzo dokładne przeanalizowanie programu i wyciągnięcie własnych wniosków oraz wsparcie 

w tych działaniach. W programie jest skład Gminnej Komisji Alkoholowej i jest tam również moje nazwisko. Każdy 

uczestnik pobiera wynagrodzenie za pracę w Komisji. Moje wynagrodzenie od samego początku jest przekazywane na 

konto wskazanej, pleszewskiej fundacji. 

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że na str. 41 programu pada informacja, że: „9 czerwca 2022 r. odrzucono uchwałę  

w całości mimo przeprowadzonej przez profesora Krzysztofa Wojcieszka prelekcji dotyczącej obowiązków gminy”, itd.  

O jaką dokładnie uchwałę chodzi? Otóż 9 czerwca nie była żadna uchwała procedowana, później też nie. Zatem czego ten 

zapis dotyczy? 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że musi sprawdzić w dokumentach. Na komisji był omawiany projekt uchwały, 

który ograniczał liczbę punktów. Powinniśmy do tego wrócić, ponieważ liczba punktów sprzedaży w tej chwili spadła. 

Wykorzystujemy liczbę zezwoleń na sprzedaż, na poziomie 70-80%. 

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że sprawdził protokół z 9 czerwca i nie ma tam informacji o procedowaniu tej uchwały, 

zatem jest to chyba jakieś uproszczenie? Na komisji rzeczywiście temat był poruszany i wiele emocji wzbudziła kwestia 

ilości punktów sprzedaży. Natomiast nie było to procedowane i nie powinno być takiego zapisu w uchwale, gdyż 

wprowadza to w błąd, tak jakby Rada nie chciała wysłuchać pana prof. Krzysztofa Wojcieszka i nie uwzględniać jego 
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działań. Ponadto w programie na tej samej stronie zostało napisane w uproszczeniu, że: należy dążyć do ograniczenia liczby 

zezwoleń na handel alkoholem. Wspomniano, że należy się nad tym pochylić i jest informacja, że: taką próbę podjęto już 

w 2022 r., niestety mimo propozycji treści uchwały stanowiącej mały krok w kierunku zmiany opór społeczny w tym czasie 

okazał się zbyt wielki.  Czy to chodzi o tą uchwałę, o której wspominano, gdzie liczbę punktów sprzedaży próbowano 

ograniczyć tak naprawdę do liczby faktycznie wykorzystywanej liczby tych zezwoleń, ale na czym polegał ten zbyt wielki 

opór społeczny? Czy to były jakieś protesty, czy pojawiły się jakieś grupy i występowały przeciwko temu? Czy my jako 

Gmina próbowaliśmy rozwiązać ten problem wyjaśniając wątpliwości tym osobom, które się zgłaszały? 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek poinformowała, że zapewne wszyscy przypominają sobie dyskusję podczas sesji, na której pan 

profesor przybliżał nam problematykę uzależnień i zagrożeń oraz obowiązków Gminy. Mieliśmy rozbieżne zdania  

i wypowiadaliśmy się również w imieniu innych. To co się działo na stronach internetowych prasy pleszewskiej, to 

wskazywało, że pomysł, czy propozycja nie jest akceptowalna. Natomiast, jeżeli chodzi o daty i uchwały, to konieczna jest 

weryfikacja dokumentów. 

 

Burmistrz A. Ptak oznajmił, że jest to temat, który od dawna jest poruszany. W tym przypadku ludzi nauki, praktyków, 

teoretyków są wskazania, że zachodzi korelacja między ilością punktów dostępu do alkoholu, a liczbą osób mających 

problemy z alkoholem. Z drugiej strony jest stanowisko przedsiębiorców, którzy upatrują w tym, że ograniczenie ich 

działalności spowoduje ograniczenie ich przychodów i trzecia grupa, która nie zauważa związku przyczynowo-skutkowego 

w dostępie do tego alkoholu. Tak więc tutaj być może został popełniony błąd z edukacją. Powinniśmy być przekonani, że 

takie ograniczenie należy wprowadzić. Pierwsze przykłady miast, które wprowadzają ograniczenia terytorialnie już są, albo 

w ograniczeniu do pewnej przestrzeni  lub też ograniczeniu godzinowemu. Natomiast jest to temat dosyć trudny. 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek stwierdziła, że dyskusja na ten temat powinna się odbyć w momencie, gdy będziemy lepiej do 

tego przygotowani. Wówczas będzie można argumentować swoje wypowiedzi. Natomiast w programie na str. 40 jest 

informacja nt. wartości sprzedanego alkoholu w Gminie Pleszew. Przez ostatnie 3 lata była to wartość na poziomie 28 000 

zł, a w 2022 r. to były 32 500 000 zł. Skok jest porażający. Nasze liberalne podejście do prób alkoholowych, do zachowań 

ryzykownych dzieci jest tak naprawdę zezwoleniem na to, żeby podejmowali następne próby, a to jest prosta droga do 

uzależnień. Gminna Komisja działa intensywnie i zaplanowano kontrole w punktach sprzedaży w związku z tym, że 

wcześniej próbowano szkolić sprzedawców z ich obowiązków. Natomiast zainteresowanie tymi szkoleniami było 

praktycznie żadne. Rok temu odbyły się szkolenia w punktach sprzedaży i wynajęta przez nas osoba chodziła od punktu do 

punktu i przeprowadzała szkolenia ze sprzedawcami i właścicielami. W tym roku odbyło się 15 kontroli i 3 z nich skończyły 

się cofnięciem zezwolenia na sprzedaż. 

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że chciałby, aby było odczucie, że wszyscy jesteśmy w tej samej drużynie. W programie 

jest napisane, że należy pochylić się nad ograniczeniem dostępności alkoholu i jest to jedyny sposób, jaki daje nam ustawa, 

takiego praktycznego działania. N wydatki na alkohol patrzy się z przerażeniem, ponieważ w 2022 r. wartość sprzedanego 

alkoholu wynosiła 32 500 000 zł i jest to o ponad 1 000 000 zł mniej niż dostajemy subwencji oświatowej. Oznacza to, że 

jako Gmina wydajemy na wódkę więcej niż na edukację. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna sprostowała radnego, że nie Gmina, a mieszkańcy. 

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że jesteśmy samorządem, a mieszkańcy, to też samorząd, jest to pewne uproszczenie. 

Należy się pochylić nad tym co jest zawarte w programie. Jeżeli dzisiaj nie będzie dyskusji, to inne uwagi będą wskazane 

w momencie podejmowania uchwały. Kolejno zapytał, czy z-ca Burmistrza, jako szefowa zespołu będzie chciała 

zaproponować w uchwale propozycję, żeby jednak wpłynąć na znaczące ograniczenie dostępności alkoholu w Pleszewie 

poprzez ograniczenie punktów sprzedaży i godzin sprzedaży, czy jednak możliwość innych rozwiązań? 

 

Radny B. Kaczmarek poczuł się „wywołany do tablicy”, ponieważ na posiedzeniu Komisji dość mocno sprzeciwiał się 

ograniczeniu godzin sprzedaży alkoholu i ograniczeniu ilości punktów. Wyniki badań nie są podważane, gdyż na pewno 

wpływają na to, że będzie się piło mniej. Jednak tylko rozwiązania systemowe podjęte przez państwo mogą na to wpłynąć, 

jeżeli my jako Gmina podejmiemy takie decyzje, to dookoła inne gminy i każdy kto będzie chciał zdobyć alkohol, to ten 

alkohol zdobędzie. Można ewentualnie działać na szerszą skalę porozumieć się z innymi gminami dookoła i może to 

przyniesie jakiś rezultat. Niestety bez rozwiązań systemowych nie będzie żadnej zmiany. 

 

Z-ca Burmistrza I. Świątek stwierdziła, że złożona propozycja będzie wynikiem kompromisu, który uzyskamy podczas 

prac Komisji. Powinniśmy przedyskutować to wszyscy i nawet, jeżeli propozycje niektórych z nas będą bardzo skrajne, to 

chcemy, żeby były argumentowane i przedyskutowane. Być może uda się przekonać do zmiany decyzji i zdania. Jeżeli 
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chodzi o profilaktykę i zmiany systemowe, o których mówi radny Kaczmarek, to jest jedna kwestia, natomiast bez wsparcia 

rodziny profilaktyka nie będzie skuteczna, dlatego działania, które będziemy podejmować w najbliższym czasie będą 

działaniami, które będą rodziców trochę „wywoływać do tablicy”, żeby wciągnąć w działania profilaktyczne. Jako przykład 

można podać spotkania z sędzią Anną Marią Wesołowską, które były podzielone na grupy. Pani Wesołowska mówiła  

o odpowiedzialności dorosłych za dzieci i dzieci za swoje działania, czynności i konsekwencje tych działań. Było szkolenie 

dla nauczycieli, na które przyszło ponad 200 osób. Było dwugodzinne spotkanie z młodzieżą klas pierwszych szkół 

średnich, sala była zapełniona i młodzież słuchała z uwagą wystąpienia robiąc sobie „rachunek sumienia”, gdyż poruszane 

przykłady były z dnia codziennego. Było szkolenie dla radnych, służb. Odbyło się nawet spotkanie z przedszkolakami. 

Natomiast spotkanie, na które byli zaproszeni rodzice dzieci szkół podstawowych i ponadpodstawowych, które powinno 

odbyć się, gdyby była stuprocentowa 100% frekwencja dla 4 000 osób, zgromadziła osób 40. Jest to dowód na to, że 

musimy znaleźć sposób, żeby zaangażować rodziny i domy.  

 

Radny G. Jenerowicz powiedział, że dwa miesiące temu miał miejsce wypadek, gdzie 70-latek zasztyletował przedszkolaka. 

Wszyscy tym żyli, na ulicy w Poznaniu zapalano znicza. Była to pewnego rodzaju sensacja. W emocjonalnych wpisach 

dziennikarzy znalazło się zdanie, jest to cytat lekarza: z badań wynika, że mężczyzna ma schorzenia neurologiczno-

psychiatryczne, potwierdzono u niego zaawansowane zmiany zwyrodnieniowe mózgu na tle m.in. poalkoholowym.  

Zatem ten człowiek miał przez całe życie wszędzie daleko, ale po wódkę miał blisko. Przez 70 lat, za każdego systemu, 

obojętnie kto rządził, zawsze miał blisko. Okazało się, że na szczeblu państwowym i samorządowym nikt nie był 

zainteresowany rozwiązaniem tego problemu. Dlatego dzisiaj nie uciekajmy od podjęcia decyzji. Mieliśmy 5 lat, cały czas 

trzymamy się uchwały z roku 2018. Mogło być zupełnie inaczej, mogliśmy dążyć do zmiany, którą możemy zrobić. To nie 

uzdrowi sytuacji, ale mieliśmy szansę pokazać, że nie ma naszej zgody, żeby alkohol był dostępny na każdym rogu,  

w każdej minucie. Może to nawet lepiej, gdyż nie narobimy sobie wrogów, ale nie możemy na to patrzeć z takiej 

perspektywy, że gdy zdarzy się taki przypadek, to już na pewno nie za mojej kadencji. Nie chodzi tylko o czystość sumienia. 

Przez 5 lat dawaliśmy naszemu społeczeństwu lokalnemu pokaz, że właściwie to jest wszystko w porządku i że się z tym 

zgadzamy. Reakcja jest emocjonalna i świadomość również, że to nie uzdrowi sytuacji, ale to jest jedna z niewielu 

możliwości, które mamy i powinniśmy podejmować, jak najszybciej decyzje.  

 

Radny K. Szehyński stwierdził, że są dwie możliwości: podjęcia działania albo nie podejmowania. Do tej pory nasze 

działania były na starej uchwale i na pewno można się spodziewać jednej rzeczy, jeżeli nie podejmiemy działań, to rezultatu 

żadnego nie uzyskamy. Jeżeli podejmiemy jakieś działania, to możemy liczyć na to, że przyniesie to efekt. Sytuacja na 

pewno nie zostanie uzdrowiona tak, jak wszyscy by sobie tego życzyli, gdyż jest to raczej niemożliwe. Aczkolwiek należy 

podjąć jakieś działania i dopiero później ewentualnie ocenić.  

 

Radna W. Gil oznajmiła, że prowadzi działalność gospodarczą i w tym jest sprzedawany alkohol. Podstawą jest fundament, 

czyli rodzice. To nie jest dzisiaj do dyskusji, gdyż będzie to długa i gorąca dyskusja, ale alkohol nie jest sprzedawany za 

darmo, te dzieci muszą mieć pieniądze. Zatem pytanie: skąd dzieci mają na to pieniądze? Dzieci alkoholu nie dostaną, ale 

młodzież dostanie, gdyż ma skończone 18 lat, więc skąd są pieniądze, skoro dzieci nie zarabiają? 

 

Przewodnicząca A. Grala-Kałużna stwierdziła, że temat powinien być na Komisji. Warto również wystosować, jako Rada 

petycję do Ministerstwa Rodziny, aby rząd rozważył możliwość przyjrzenia się rozwiązaniom systemowym. Jeżeli będą 

takie głosy z gmin, to takie rozwiązania będą na pewno wprowadzone. Mamy przykład krajów skandynawskich, gdzie 

wytyczne szły z rządu i wszystko funkcjonuje. Problem jest ponieważ osoby pracujące w krajach skandynawskich  mówią, 

że alkoholu nie można kupić w sklepie, ale nie ma problemu z kupieniem alkoholu przez okno. Zatem wraca stara, szara 

strefa. U nas zapewne po doświadczeniach stanu wojennego ten problem rozkwitłby jeszcze bardziej. Na pewno trzeba 

zwrócić rządowi uwagę na ten problem. Może warto przesłać nasze badania. Zapewne inne gminy również to robią  

i zobaczymy, jaka będzie reakcja.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2024-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 
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Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/687/2023 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 protokołu. 

 

k) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew zadań powiatowej biblioteki publicznej, 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że jest przepis, który wskazuje, że Powiat powinien prowadzić bibliotekę. Natomiast jest 

możliwość powierzenia tego zadania innej jednostce samorządu terytorialnego i z tej możliwości od momentu utworzenia 

korzysta Powiat Pleszewski. Pierwsza uchwała była podjęta wiele lat temu i trudno się nie zgodzić z taką argumentacją, 

żeby Powiat prowadził obok dobrze działającej biblioteki miejsko-gminnej, własną. Stąd też porozumienie samorządów. 

Miasto i Gmina Pleszew co roku otrzymuje z tego tytułu, w części dotację do budżetu na prowadzenie tego zadania. Nasz 

budżet dzięki temu jest zwiększony o kwotę 80 000 zł, a Powiat ma uregulowaną sprawę związaną z prowadzeniem 

biblioteki. Jest to racjonalne podejście i optymalne wykorzystanie zasobów kadrowych. Na wypożyczanych książkach są 

pieczątki wskazujące źródło finansowania zakupu. 

 

Przewodnicząca A. Grala-Kałużna zapytała, czy lokalizacja biblioteki się zmieni? 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że jest to tylko zabieg finansowo-księgowy. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew zadań powiatowej biblioteki publicznej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/688/2023 w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew zadań powiatowej 

biblioteki publicznej. Uchwała stanowi załącznik nr 12 protokołu. 

 

6. Ogłoszenie tekstów jednolitych: 

 

a) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego 

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym 

jest Miasto i Gmina Pleszew, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 
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kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto  

i Gmina Pleszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska przyjęła obwieszczenie nr LXXVIII/7/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew. Uchwała stanowi załącznik nr 13 protokołu. 

 

b) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 

i Gminę Pleszew, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz 

doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Pleszew.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska przyjęła obwieszczenie nr LXXVIII/8/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Pleszew. Uchwała stanowi załącznik nr 14 protokołu. 

 

c) Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych dowożonych przez rodziców do 

przedszkoli i szkół, 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych dowożonych przez rodziców do przedszkoli i szkół.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska przyjęła obwieszczenie nr LXXVIII/9/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych 

dowożonych przez rodziców do przedszkoli i szkół. Uchwała stanowi załącznik nr 15 protokołu. 

 

7. Plan pracy Rady Miejskiej w Pleszewie w roku 2024. 

 

Nie wniesiono uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 

Plan pracy Rady Miejskiej w Pleszewie w roku 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/677/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039. Uchwała stanowi załącznik nr 16 protokołu. 

 

8. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

 

Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Dariusz Dryjański, Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta 

Hyla, Grzegorz Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, 

Jan Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 
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NIEOBECNI (1) 

Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXVIII/677/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039. Uchwała stanowi załącznik nr 17 protokołu. 

 

9. Sprawy różne. 

 

Radny M. Ładziński zapytał o odwiert w Lenartowicach, czy próby wyszły pozytywnie, jak wygląda sytuacja? 

 

Pan Grzegorz Knappe Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego w Pleszewie poinformował, że odwiert został zakończony na 

200 m. Niestety okazało się, że szczelina, z której możemy pompować wodę ma wydajność 9 m3/h i to jest 1/3 studni, którą 

mamy w Tursku. Zatem może być traktowana jako dodatkowe zabezpieczenie, ale studni w tym miejscu wiercić nie 

będziemy. W tej chwili negocjujemy kupno działki od księdza proboszcza w Lenartowicach. Prawdopodobnie zdecydujemy 

się na następny odwiert próbny w Lenartowicach obok tego ujęcia, które już jest. Jest to miejsce bardziej pewne i tam 

szacujemy, że wydajność moglibyśmy mieć ok. 100 m3 /h. Koszt odwiertu nie przekroczył 100 000 zł. Wydaliśmy mniej 

niż zamierzaliśmy, a koszt studni to 1 500 000 zł.  

 

Przewodnicząca A. Grala-Kałużna poinformowała, że zezwala na udzielenie głosu osobom z publiczności. Wystąpienie ma 

trwać nie dłużej niż 5 minut i nie będzie żadnej podejmowanej dyskusji, żadnych odpowiedzi. Jeżeli będą sprawy do 

udzielenia odpowiedzi merytorycznej, to Rada i pracownicy muszą się przygotować i udzielą ją na piśmie. 

 

Pan Robert Gaedig Pleszewskie Linie Autobusowe oznajmił, że prowadzi od 17 lat komunikację na terenie Miasta i Gminy 

oraz Powiatu Pleszewskiego. Obecnie powstał chaos. Przychodzą klienci i pytają co z 2 stycznia, o co chodzi? Chodzi  

o zmiany godzin w szkołach. Szkoła w Marszewie ma zaczynać lekcje o godz. 7.30, a szkoły pleszewskie o 8.20. Informacji 

do tej chwili na stronie nie ma żadnej. Nikt nic nie wie. Dlaczego my, jako Pleszew jedyni dostosowujemy komunikację do 

społeczności? Czy może społeczność do komunikacji? W tej chwili, to co prowadziłem, wszystko było robione pod 

społeczność, czyli  była godz. 8.00 przywozu i wszystkie szkoły w Powiecie Pleszewskim były na godz. 8.00. Czy to była 

Dobrzyca, czy Gołuchów, czy Pleszew nie było z tym problemu. Obecnie nowa komunikacja, która powstała zaczyna się 

od Dobrzycy i problem tworzy się, w obsłudze Dobrzycy, komunikacja jedzie do Pleszewa i zaczynają się wytyczne. 

Pleszew jest miastem 20 000, które powinno być decydentem w regionie, nie Dobrzyca. U nas zrobiło się inaczej. Jest dużo 

więcej spraw np. związanych z przeprowadzeniem procedur ustawowych w powiecie i w gminie. Rozpatrywane są przez 

moich  prawników, którzy twierdzą, że uchybienia są dość poważne. Będzie się to odnosiło do dofinansowania, które jest 

przyznane, ale nie wykorzystane, dlatego, że ustawa o transporcie przewiduje dość poważne wykroczenie. Jeżeli kwota 

przekracza 130 000 euro, to musi być ogłoszenie na BIP-ie, w Pleszewie to się nie ukazało, w Powiecie Pleszewskim 

również. Trzeba się mocno zastanowić, jeżeli chodzi o komunikację, gdyż 2 stycznia jest za kilka dni. Pani przewodnicząca 

powiedziała, że odpowiedzi nie ma, ale jest prośba o nią, gdyż musimy coś odpowiadać klientom. Moje linie po tych 

zmianach już nie przywiozą pasażerów na te godziny, które do tej pory funkcjonowały. Wszyscy to sami odczują osobiście 

odprowadzając dzieci do szkoły. Wszystko powinno być konsultowane, a nie na zasadzie, że nikt nic nie i nagle się wszyscy 

dowiadują. Jest to jeden z większych postulatów. 

  

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna powtórzyła, że nie ma dyskusji, a informacja będzie udzielona. Sesja nie służy 

przepychance słów. Od dyskusji są komisje. Na sesji są już wypracowane stanowiska, sesja nie jest do prowadzenia dyskusji 

ze społeczeństwem. 

 

Pan Maciej Szoll na wstępie zapytał burmistrza, czy w dniu dzisiejszym ma również jakieś informacje do przekazania?  

Odpowiedzi nie ma, zatem można przejść dalej.  

Kolejno zapytał, czy z racji tego, że temat został upubliczniony, to czy nie będzie kłopotu z możliwością rejestrowania 

naszej sprawy w Sądzie i udostępnienia mieszkańcom? 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna oznajmiła, że o sprawach Sądowych nie będzie dyskusji na sesji, to są sprawy 

prywatne. 

 

Pan Maciej Szoll przyznał rację pani przewodniczącej, ale stwierdził, że na ostatniej sesji został w tym temacie „wywołany 

do tablicy”. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna oznajmiła, że w tym temacie, w Sądzie wypowiedzą się prawnicy. 
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Pan Maciej Szoll stwierdził, że żałuje, iż burmistrz w tym momencie „nie podnosi rękawicy”. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna oznajmiła, że są to sprawy zbyt emocjonalne, aby dyskutować o nich na sesji. 

 

Pan Maciej Szoll stwierdził, że pani przewodnicząca może tak uważać. Następnie stwierdził, że na poprzedniej sesji 

przedstawił kilka pomysłów, które warto wdrożyć w naszym mieście, zatem co radni tym sądzą? 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna oznajmiła, że odpowiedzi będą na piśmie. 

 

10. Zamknięcie obrad 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna zamknęła obrady LXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady: 

Paulina Tecław                                                                                          Adela Grala-Kałużna  

  

  

Przygotował(a): Paulina Tecław  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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Wykaz załączników 
Załącznik nr 1 – lista obecności Radnych Rady Miejskiej, 

Załącznik nr 2 – uchwała nr LXXVIII/678/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2023– 2039, 

Załącznik nr 3 – uchwała nr LXXVIII/679/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na 

rok 2023, 

Załącznik nr 4 – uchwała nr LXXVIII/680/2023 w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023, 

Załącznik nr 5 – uchwała nr LXXVIII/681/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024 – 2039, 

Załącznik nr 6 – uchwała nr LXXVIII/682/2023 w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024, 

Załącznik nr 7 – uchwała nr LXXVIII/683/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr LXXV/641/2023 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 26 października 2023 r. w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024, 

Załącznik nr 8 – uchwała nr LXXVIII/684/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/328/2021 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 23 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy 

Pleszew na lata 2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

trybu konsultacji, 

Załącznik nr 9 – uchwała nr LXXVIII/685/2023 w sprawie zmiany uchwały nr LIII/504/2022 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 27 października 2022 r. w sprawie Programu współpracy Miasta i Gminy Pleszew z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023, 

Załącznik nr 10 – uchwała nr LXXVIII/686/2023 w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży przez 

Miasto i Gminę Pleszew nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

Załącznik nr 11 – uchwała nr LXXVIII/687/2023 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w rejonie ulicy Kubackiego w Pleszewie, uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2027, 

Załącznik nr 12 – uchwała nr LXXVIII/688/2023 w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew zadań powiatowej 

biblioteki publicznej, 

Załącznik nr 13 – obwieszczenie nr LXXVIII/7/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, 

dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew 

Załącznik nr 14 – obwieszczenie nr LXXVIII/8/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Pleszew, 

Załącznik nr 15 – obwieszczenie nr LXXVIII/9/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu w celu naliczenia kwoty kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych 

dowożonych przez rodziców do przedszkoli i szkół. 

 

 


